
 

 

 
Kuntalaisaloite Ratatielle korotettusuojatiet LIDL sekä Tokmannin kohdalle 
 
KHALL 11.06.2024 § 114  
  
Kunnanjohtaja Kunnan asukkaalla on oikeus kuntalain 5 luvun 23 §:n mukaan tehdä 

kunnalle aloitteita sen toimintaa koskevissa asioissa. Valtuuston tietoon on 
saatettava vähintään kerran vuodessa sen toimivaltaan kuuluvissa asioissa 
tehdyt aloitteet ja niiden johdosta suoritetut toimenpiteet. 

 
 Hallintosäännön 18 luvun 2 §:n mukaan kunnanhallituksen on vuosittain 

huhtikuun loppuun mennessä esitettävä valtuustolle sen toimivaltaan 
kuuluvista aloitteista ja niiden johdosta suoritetuista toimenpiteistä. 
Valtuusto voi samalla päättää, mitkä aloitteista on loppuun käsitelty. 

 
 Asian vireilletulo: 
 Sotkamon kunnalle on toimitettu 21.3.2024 kuntalaisaloite Ratatielle 

korotettusuojatiet LIDL sekä Tokmannin kohdalle Kuntalaisaloite.fi 
sivuston kautta. 

 
 Ajalla 1.1.-30.6.2024 saapuneet kuntalaisaloitteet käsitellään 

kunnanhallituksen ja -valtuuston marraskuun 2024 kokouksissa. 
 
 Lisätietoa asiasta antaa kunnanjohtaja Mika Kilpeläinen, puh 044 750 2111 

tai sähköpostitse mika.kilpelainen@sotkamo.fi 
Kunnanjohtaja 
Ehdotus Kunnanhallitus: 

 
1) päättää lähettää kuntalaisaloitteen tekniselle toimialalle 
valmisteltavaksi. Vastuuvalmistelijan toimii tieinsinööri Mika Kemppainen. 
 
2) päättää, että vastaus kuntalaisaloitteeseen valmistellaan 
kunnanhallituksen marraskuun 2024 kokoukseen. 

 
Kunnanhallitus 
Päätös Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti kunnanjohtajan ehdotuksen. 
 
Otteet Ympäristö -ja tekninen toimiala 
 Tieinsinööri Mika Kemppainen 
 
KHALL 05.11.2024 § 189    
489/00.02.00/2024    
 
Tieinsinööri Tällä hetkellä suoraan Ratatieltä ei ole virallista/turvallista kulkuyhteyttä 

Tokmannille tai Lidl:lle. Turvallisuuden kannalta suojatiet olisivat hyvät 
ratkaisut ratatien ylityksiin korotettuna tai ilmankin. 

 
 Korotettujen suojateiden suunnittelu tehtäisiin 2025 aikana ja niiden 

toteutukselle varattaisiin oma investointiraha vuodelle 2026, jolloin ne 
myös toteutettaisiin. Korotetut suojatiet sijoitettaisiin Ratatiellä 
suoraosuuksilla, joissa ei olla asutuksen lähellä. Tällöin niistä aiheutuvasta 
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melusta olisi pienin haitta myös alueen asutukselle ja samalla ne 
hillitsisivät alueen tilannenopeuksia.  

  
 Vaihtoehtoisesti samoihin kohtiin voitaisiin tehdä pelkät suojatiet, mitkä 

voitaisiin toteuttaa tulevana kesänä 2025, koska näiden kustannukset eivät 
olisi suuret. 
 
Liitteenä alustavat paikat suojateille. 
 
Lisätietoja asiasta antaa tieinsinööri Mika Kemppainen, puh. 040 513 4953 
tai mika.s.kemppainen@sotkamo.fi 
 

Kunnanjohtaja 
Ehdotus Kunnanhallitus päättää ehdottaa kunnanvaltuustolle, että edellä esitelty 

kesken oleva aloite on asianmukaisesti käsitelty ja on annettu riittävä 
selonteko tehdyistä toimenpiteistä. 
 
Kunnanhallitus päättää tarkastaa ja hyväksyä pöytäkirjan tämän pykälän 
osalta kokouksessa. 

 
Kunnanhallitus 
Päätös Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti kunnanjohtajan ehdotuksen. 


